

AFIS Communiqué / Communiqué de l'AFIS

The AFIS Committee would like to draw your attention and encourage your participation in this important conference being jointly organized by the Swiss Confederation, the Canton of Geneva and the International Geneva Welcome Center (CAGI) which will be taking place on 20 June 2025 in Geneva (or online) for colleagues affected by recent layoffs in International Geneva and who are seeking employment in the Geneva area.

AFIS Communiqué – 16 June 2025

On 20 June 2025, an important event will take place in Geneva (or online) for colleagues affected by recent layoffs in International Geneva and who are seeking employment in the Geneva area.

Title: [Working in Switzerland: Access to the Job Market for Professionals from International Geneva](#)

Date: **Friday, 20 June 2025**

Time: **10:00 am to 13:00 pm**

Venue: **Palais des Nations, Conference Room XVIII**

In the current context, and in light of the challenges posed by recent layoffs within International Geneva, this conference aims to clarify the conditions for accessing the Swiss labour market, including administrative procedures, legal constraints, and the opportunities available to professionals in transition.

The conference can be attended in person or online, in French with simultaneous translation (FR→EN / EN→FR).

Pre-registration is required and for online participants the connection link will be sent to you before the conference.

Programme:

1. Welcome

Mr Yannick Roulin, Ambassador, Director of the International Geneva Welcome Centre (CAGI)

2. Introduction by the Canton of Geneva

Ms Beatrice Ferrari, Director of International Affairs

3. Continuation of the stay in Switzerland, options according to nationality

Ms Danielle Werthmüller, Head, Legal and Protocol affairs, Swiss Mission UN Geneva

4. International civil servants: possibilities to remain in Switzerland after losing the

legitimation card

Ms Tania Albertani, Director, Service for Foreigners, Geneva Cantonal Office of Population and Migrations (OCPM)

5. Conditions of access to the labour market for non-European nationals

Mr Laurent Righetti, Lawyer and Deputy Director, Foreign Labour Department, Geneva Cantonal Office for Inspection and Labour Relations (OCIRT)

6. Registration for unemployment insurance in Geneva: legal framework and support

Ms Sibylle Guerin, Recruitment Adviser, Employers Department, Geneva Cantonal Employment Office (OCE)

7. How to optimise your job searches and applications

Ms Marine Moncozet, Senior Director, Michael Page Group

Mr Guillaume Stollsteiner, Founder, Transition&Performance (TnP)

8. Questions /Answers

The AFIS Committee wishes to reiterate their support to colleagues of all nationalities from international organizations who are facing such challenges.

The AFIS Committee

afi-suisse.org

Le Comité de l'AFIS souhaite attirer votre attention et encourager votre participation à cette conférence importante, organisée conjointement par la Confédération suisse, le Canton de Genève et le Centre d'Accueil de la Genève Internationale (CAGI), qui se tiendra le 20 juin 2025 à Genève (ou en ligne), à l'intention des collègues touchés par les récents licenciements au sein de la Genève internationale et en recherche d'emploi dans la région genevoise.

Communiqué de l'AFIS – 16 juin 2025

Le Comité de l'AFIS souhaite attirer votre attention et encourager votre participation à cette conférence importante qui se tiendra le 20 juin 2025 à Genève (ou en ligne) pour les collègues concernés par les récents licenciements au sein de la Genève internationale et souhaitant chercher un emploi dans la région genevoise.

Titre : [**Travailler en Suisse : accès au marché du travail pour les professionnels de la Genève internationale**](#)

Date : **Vendredi 20 juin 2025**

Heure : **de 10h00 à 13h00**

Lieu : **Palais des Nations, Salle de conférence XVIII**

Dans le contexte actuel, et au vu des défis posés par les récents licenciements au sein de la Genève internationale, cette conférence vise à clarifier les conditions d'accès au marché du travail suisse, notamment les démarches administratives, les contraintes juridiques, et les opportunités offertes aux professionnels en transition.

La conférence peut être suivie en présentiel ou en ligne, en français avec traduction simultanée (FR→EN / EN→FR).

L'inscription préalable est obligatoire et, pour les participants en ligne, le lien de connexion vous sera envoyé avant la conférence.

Programme :

1. Accueil

M. Yannick Roulin, Ambassadeur, Directeur du Centre d'Accueil de la Genève Internationale (CAGI)

2. Introduction par le Canton de Genève

Mme Béatrice Ferrari, Directrice des affaires internationales

3. Poursuite du séjour en Suisse, options selon la nationalité

Mme Danielle Werthmüller, Cheffe, Affaires juridiques et de protocole, Mission suisse auprès de l'ONU à Genève

4. Fonctionnaires internationaux : possibilités de rester en Suisse après la perte de la carte de légitimation

Mme Tania Albertani, Directrice, Service des étrangers, Office cantonal genevois de la population et des migrations (OCPM)

5. Conditions d'accès au marché du travail pour les ressortissants non-européens

M. Laurent Righetti, Avocat et Directeur adjoint, Service de la main-d'œuvre étrangère, Office cantonal de l'inspection et des relations du travail (OCIRT)

6. Inscription à l'assurance chômage à Genève : cadre juridique et accompagnement

Mme Sibylle Guerin, Conseillère en recrutement, Département des employeurs, Office cantonal de l'emploi (OCE)

7. Comment optimiser vos recherches et candidatures

Mme Marine Moncozet, Directrice principale, Groupe Michael Page

M. Guillaume Stollsteiner, Fondateur, Transition&Performance (TnP)

8. Questions /réponses

Le comité de l'AFIS souhaite réitérer son soutien aux collègues des organisations internationales de toutes nationalités faisant face à de tels défis.

Le Comité de l'AFIS

afi-suisse.org